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چراهیچتیمیمیزباندربینیست؟
حمیدرضاعـــرب-لیگ برتـــر فوتبال ایران هنوز بـــا معیارهای 
حرفه ای فاصله ای قابل توجه دارد و با وجود اینکه بیست وچهار 
دوره از برگزاری این مســـابقات می گذرد اما بســـیاری از قوانین 

لیگ های کلاسیک به اجرا درنمی آید.
 یکـــی از مـــواردی که همـــواره در برگزاری دربی هـــای پایتخت 
که به واقـــع مهم ترین بازی لیگ برتر به شـــمار می رود، رعایت 
نمی شـــود اجرای قانون 90 به 10 اســـت؛ هرچنـــد که این قانون 
چنـــدان هم حکم جدیدی نیســـت و یکی از رســـوم معمول در 
برگزاری مسابقات به حساب می آید و همه جای دنیا این دستور 

ابتدایی بدون کم وکاست به انجام می رسد.
 ایـــن قانـــون به تیم میزبان اجـــازه می دهد 90درصـــد از فضای 
ورزشـــگاه را در اختیـــار بگیـــرد و 10درصـــد را در اختیار میهمان 
قـــرار دهد اما به هـــر دلیل این قانون جذاب در دربی ها به اجرا 
درنمی آید و براساس یک سنت نانوشته کاملاً غلط و غیرفوتبالی 
مانع از تقسیم 90 به 10 سکوها به سود تیم های میزبان می شوند.
بـــا اینکه برخـــی نهادهـــا مخالفان جـــدی اجرای ایـــن قانون 
هســـتند اما بی تعارف باید اذعان داشـــت که اجرای این قانون 
بر جذابیت های این بازی بزرگ خواهد افزود و درآمدهای مالی 

تیم های میزبان را به میزان قابل توجهی نیز بالا می برد.
ضمن اینکه کنترل سکوها در چنین شرایطی نیز برای نیروهای 
مربوطه بسیار ساده تر خواهد شد درحالی که همواره در دورانی 
که شاهد تقسیم مساوی سکوها بودیم، تنش های بیشتری در 

ورزشگاه حاکم بوده است.
شـــاید اگر به متولیان برگزاری مســـابقات اجازه داده می شـــد، 
دست کم برای 3فصل این قانون را به اجرا دربیاورند تا تجربیاتی 
در این راســـتا به دست آید، شکل برگزاری این مسابقات اکنون 
به کلی تغییر کرده بود و هر یک از هواداران دو تیم در طول یک 
فصـــل فرصت می یافتند در تقابل با تیم رقیب فضای هواداری 
ایده آل تـــری را برای تیم خود ایجاد کنند اما در وضعیت موجود 
عمـــلاً هیچ میزبانی بـــرای دربی ها وجود نخواهد داشـــت. به 
هرحال اما لازم اســـت متولیان برگزاری یک بار برای همیشـــه 
قانون تقســـیم ســـکوها را تغییر داده تا شـــکل واقعی یک بازی 

کاملاً رقابتی در دربی ها به نمایش درآید.

دربیترسناکمدیراندرروزهایآشفتگیسرخابیها

اینبازیقربانیمیگیرد
ســاعت 17:15 امروز، دربی 105 پایتخت با ســوت پیام حیدری آغاز می شود. 
در تاریــخ دربی های پایتخت، روزهای بســیاری بوده که یکی از دو تیم تحت 
فشــار و در موقعیت بد جدول بازی کرده؛ اما هیچ گاه به یاد نداشــته ایم که 
دو تیــم از صــدر جدول فاصله گرفته و در ضمن، آرامش درون تیمی را هم از 

دست داده باشند.
پرســپولیس -  پرســپولیس، فصل را با کارلوس گاریدو ســرمربی اســپانیایی 
شــروع کرد. شــروع خوبی هم داشــت؛ اما آرام آرام روزهای آفتابی تمام شــد. 
ابرهای ســیاه، آســمان پرسپولیس را تیره و تار کردند. تیمی که دربی را به سود 
خود تمام کرده بود، درگیر حرف و حدیث های درگوشی و شایعه های بی مورد 
شــد. این فضا، آنقدر غلیظ شــد که گاریدو را پراند. گاریدو رفت تا تیم به کریم 
باقری سپرده شود. روزهایی که غم و شادی را با هم داشت. در همین روزهای 
کشمکش بی ثمر، امیدهای پرسپولیس برای بقا در جدول لیگ نخبگان آسیا 
هم کمرنگ و کمرنگ تر شــد. پرســپولیس بعد از مذاکرات طولانی، اسماعیل 
کارتال را با رقمی قابل توجه به خدمت گرفت؛ اما این مربی هم فرشته نجات 
نبود و نتوانست آرامش را به اردوی قرمزها بیاورد. نتایج سینوسی، هواداران را 
وادار کرد که سکوت کنند و امیدشان را به فصل بعد  ببندند. حالا پرسپولیس 
در شــرایطی به دربی امروز رســیده است که نه در لیگ نخبگان حضور دارد، 
نه در جدول جام حذفی. هواداران همه امیدشان را به لیگ برتر بسته اند و 
در شــرایطی که تراکتور و سپاهان، فاصله ای قابل توجه با رقبا پیدا کرده اند، 
هواداران توقع دارند تیم شان همه بازی ها را با برد تمام کند تا شاید با لغزش 

این دو تیم، امیدوارانه به ادامه لیگ نگاه کنند. 
استقلال - استقلال فصل را با جواد نکونام شروع کرد. او بعد از چند هفته و 
پس از شکست در دربی )لیگ برتر( و السد )لیگ نخبگان(، از تیم کناره گیری 
کرد. سپس نوبت به سهراب بختیاری زاده رسید. موسیمانه، سرمربی بعدی 
اســتقلال بــود. در روزهــای حضور موســیمانه، مدیریت باشــگاه تغییر کرد. 
موسیمانه رفت تا دوباره نیمکت به بختیاری زاده سپرده شود. بختیاری زاده 
رفت و محمد نوازی به عنوان ســرمربی موقت معرفی شــد. 72 ســاعت به 
دربی برگشــت، پر از خبر و شــایعه و حاشیه و بحران بود. از رضا حسن زاده و 
مهدی هاشمی نسب تا فیروز کریمی برای نیمکت انتخاب شدند و سرانجام 
نظری جویباری با میودراگ بوژوویچ قرارداد بست. این آشفتگی و سردرگمی 
در تصمیم گیــری مدیــران اســتقلال، نه تنها هــواداران این باشــگاه که همه 

فوتبالدوستان ایرانی را کلافه کرد.
دربی ترســناک - با این تعاریف، دربی امروز، مســابقه ای بســیار ترســناک 
برای مدیران دو باشــگاه اســت. هر تیمی که در بازی امروز شکســت بخورد، 
هوادارانــش بــر ســر مدیــران باشــگاه خــراب خواهنــد شــد. شــاید مدیران 
بــه هــواداران، حــق ندهنــد؛ امــا هــواداران باشــگاه گمــان می کننــد بــرای 
عصبانیــت از مدیــران، هــزار دلیــل دارنــد. این خشــم، شــاید بــه تغییراتی 
 در حــوزه مدیریــت باشــگاه بازنــده منجــر شــود. منتظــر نتیجه بــازی امروز 

می مانیم.

فرخحسابی
روزنامهنگار

روز گذشته و قبل از رسانه ای شدن خبر حضور بوژوویچ در 
باشگاه استقلال بخشی از مفاد قرارداد ماتزاری با این تیم 
منتشر شد. اما بعد از امضای قرارداد سرمربی جدید آبی ها، 
علی تاجرنیا، رئیس هیأت مدیره استقلال، در گفت و گویی 
تأکید کرد که مذاکرات باشگاه با ماتزاری ادامه دارد: »در حال 
مذاکره با یکی از بهترین مربیان دنیا هستیم و هنوز هم هیچ 
چیز منتفی نیست. مجبورم برخی حرف ها را بزنم. در حالی 
که ما داریم مذاکره می کنیم، بعضی ها که خودشان را هوادار 
استقلال می دانند، به ماتزاری پیام می دهند شرایط برای 
حضورت در ایران مناسب نیست. فشار این رفتار به مدیران 
باشگاه وارد می شود چون طرف مقابل سه بند جدید به 

قرارداد اضافه می کند که برای خودش اطمینان بخشی ایجاد 
کند. بندهایی که من اگر امضا کنم، می گویند ترکمانچای 
اما  می دهم.«  دست  از  را  مربی  نکنم،  امضا  اگر  و  است 
بلاگر  و  خبرنگار  اسکیرا  نیکولا  ادعا،  این  از  بعد  دقایقی 
ورزشی ایتالیایی با انتشار توئیتی در صفحه اجتماعی اش 
اعلام کرد، والتر ماتزاری تصمیم گرفته آینده خود را در سری 
A جست و جو کند و بنابراین با پیشنهاد استقلال مخالفت و 
آن را رد کرده است. اینکه ادعای این خبرنگار ایتالیایی صحت 
دارد یا خیر را زمان مشخص می کند. شاید اطلاعات او کامل 
نیست، شاید هم تاجرنیا می خواهد در آستانه دربی 105 

هوادارانش را به حضور این مربی امیدوار نگه دارد.

مجیدی:تلاشمیکنممربیخوبیباشم
فرهاد مجیدی سرمربی ایرانی البطائح امارات درباره تداوم حضور خود در لیگ 
این کشور صحبت  جالبی را به زبان آورده است. مجیدی امیدوار است در دوران 
مربیگری در امارات به توفیق دست یابد. او می گوید: »من در این کشور بازیکن 
خوبی نبودم، اما تلاش می کنم مربی خوبی باشم.« مجیدی پیش تر در تیم های 

الوصل، العین، النصر و الاهلی امارات به عنوان بازیکن به میدان رفته است.

بوژوویچمتولدمونتهنگرواست
اماملیتیصربدارد

بعد از انتشار بیانیه رسمی باشگاه استقلال و معرفی بوژوویچ 
به عنـوان مربـی صربسـتانی، برخـی از رسـانه ها به تأسـی از 
دانشـنامه ها و شـهر محـل تولـد، او را مربـی مونته نگرویـی 
معرفـی کردنـد و گمـان کردنـد کـه روابـط عمومـی باشـگاه 
اسـتقلال اشـتباه کرده است اما پیگیری های ایران ورزشی 
نشان داد، این سرمربی متولد شهری در یوگوسلاوی سابق 
بـه نـام مویکوواس اسـت که در مونته نگـروی امروزی واقع 
شده اما این مربی پاسپورتی با ملیت صربستان هم دارد و به 
همین علت باشگاه استقلال او را صرب معرفی کرده است. 
ضمن اینکه خود این مربی به روابط عمومی باشگاه اعلام 
کرده، ملیتش را صربستان معرفی کنند و باشگاه استقلال 

اشتباهی مرتکب نشده است.

در جریان مسابقه دو تیم سایپا و نیروی زمینی 
در لیگ آزادگان اتفاق عجیبی رخ داد.

لیگ  سوم  و  بیست  هفته  از  که  دیدار  این 
بر  یک  برد  با  نهایت  در  می شد  برگزار  یک 
پیوس  فرشاد  هدایت  با  زمینی  نیروی  صفر 

به پایان رسید.
در دقایق پایانی بازی اتفاقی رخ داد که بشدت 
بازیکنان و نیمکت نشینان سایپا را عصبانی 

کرد.
سایپا که نمی خواست بازنده دیدار باشد سراپا 
حمله بود و در دقایق پایانی و وقت های اضافه 

بازی این حملات شدت بیشتری پیدا کرد.
در یکی از این صحنه ها در حالی که سایپا در 

حال حمله بود، ناگهان توپی به داخل زمین 
پرتاب شد تا بازی از سوی داور متوقف شود و 

حمله سایپا نیمه کاره بماند .
نیروی زمینی به  از سمت نیمکت  این توپ 
شدید  عصبانیت  و  شد  پرتاب  زمین  داخل 
ابراهیم صادقی سرمربی سایپا و بازیکنان او 

را در پی داشت.
صادقی و کادر او اعتراض خود را به نیمکت 
نیروی  اعضای  البته  و  دادند  نشان  حریف 
زمینی منکر این بودند که توپ از طرف آنها 

به داخل پرتاب شده است.
این حرکت یادآور اتفاقاتی است که بیشتر در 
فوتسال یا بازی های لیگ های سطح پایین تر 

انداخته  راه  زیادی  جنجال های  و  داده  رخ 
است اما رخ دادن در رقابتی در سطح لیگ 

آزادگان دور از انتظار است.
از  بعد  خبری  نشست  در  صادقی  ابراهیم 
انتقاد  بشدت  و  اشاره  اتفاق  این  به  بازی 
در  زشت  خیلی  حرکت  گفت: »یک  او  کرد. 
اتفاق افتاد که وقتی تیم ما در  جریان بازی 
زمین  وسط  انداختند  توپ  یک  بود،  حمله 
که فکر می کنم واقعاً حرکت زشتی است و 
دیگر حتی در زمین های خاکی و در محلات 
هم کسی چنین حرکاتی را انجام نمی دهد. 
در شأن تیمی که دارد دفاع می کند، نیست 
که سعی کند از هر حربه ای استفاده کند که 

برنده باشد. حالا این حربه می تواند اعتراض 
شش هفت نفری روی هر سوت داور باشد یا 
باشد.  زمین  داخل  توپ  انداختن  می تواند 
خیلی حرکت زشتی بود. امیدوارم در آینده 
هیچ تیمی چنین حرکاتی انجام ندهد و تیم ها 
سعی کنند از نظر فنی خوب باشند و برنده 
شوند. چنین کاری خیلی بعید بود از بعضی 
خب  ولی  هستند.  هم  بزرگتر  که  دوستان 
این اتفاق افتاد و صحنه آن هم موجود است 
و فکر می کنم رسانه ها باید به چنین اتفاقاتی 
بپردازند که دیگر چنین کارهایی تکرار نشود؛ 
ناگهان توپ دومی وارد زمین شد و داور بیچاره 

هم نمی دانست چه کار کند.«

 اسـماعیل کارتـال در نشسـت خبـری پیـش از 
دربـی گفـت: »بزرگتریـن دربـی ایـران را پیـش 
رو داریـم. مـن بـه دربی ها عادت کـرده ام. برای 
ایـن بـازی اول آرزو می کنـم بازیکنانـم آسـیب 
نبیننـد و طرفـداران هم فوتبال خوبی ببینند. 
ما برای بازی آماده شدیم و امیدوارم طرفداران 
مـا هـم بیاینـد و از مـا حمایـت کننـد. مطمئنـم 
بازیکنـان هـم هـر چـه از دست شـان بـر بیایـد 
آخریـن  امروز)چهارشـنبه(  می دهنـد.  انجـام 
تمریـن مـا برگزار شـد و بچه ها بـه لحاظ روحی 
و روانی خیلی خوب بودند. بعضی از بازیکنانی 
کـه آسـیب دیده و محـروم بودنـد، برگشـتند 
و خوشـحال مان کردنـد. مـا می خواهیـم فـردا 
)امـروز( یـک دربـی خـوب را برگـزار کنیم، البته 
سـه امتیـاز را هـم بگیریـم و طرفداران مـان را 

خوشحال به خانه بفرستیم.«
سـرمربی پرسـپولیس افزود: »هر زمان که یک 
مربـی جدیـد بـرای یک تیـم می آید، یـک هوای 

تـازه و مثبـت بـه تیـم می دهـد. تیـم مـا هـم یک 
تیـم خـوب اسـت و بـه لحـاظ روحـی و روانـی در 
شـرایط خوبی اسـت و می خواهیم با یک بازی 

خوب طرفداران مان را خوشحال کنیم.«
کارتـال در واکنـش بـه این موضوع کـه در مدت 
حضـورش در پرسـپولیس، بازی هـای سـختی 
پیـش رو داشـته و فوتبـال روی خوشـش را به او 
نشـان نـداده، گفـت: »اینها را ما می دانسـتیم و 
آمدیم و دنبال بهانه هم نیستم. من یک آدم رکُ 
و راسـت هسـتم، با بازیکنانی هم که در اختیار 
دارم، بهترین هـا را بـازی می دهم. هدف اصلی 
ما برای سال بعد است، زمان و وقت هم داریم 
تـا بـا تیـم کار کنیم. البته کـه آن موقع مثل الان 
نمی شود و آن موقع می توانم به شما راحت تر با 

آن تیم جواب بدهم.«
وی درباره اینکه هواداران پرسپولیس برد دربی 
 را می خواهنـد، گفـت: »مـا از دسـت مان هرچه 
بـر بیایـد انجـام می دهیـم. البتـه بـرای بـردن به 

زمین می رویم، فوتبال چیزی نیست که در یک 
روز شـروع و تمام شـود. با برنامه ریزی  درسـت 

راه مان را ادامه می دهیم.«
ایـن  بـه  واکنـش  در  پرسـپولیس،  سـرمربی 
موضوع که بیشتر گل های دریافتی سرخپوشان 
در ایـن فصـل روی ضربـات کرنـر و ایسـتگاهی 
بـوده و آیـا بـرای بـازی دربی برنامه ای بـرای این 
موضـوع دارد، گفـت: »قبـل از اینکـه بـه ایـران 
بیایـم، برنامه ریـزی کردم و فیلم  بازی های تیم 
را دیدم که از روی کاشته ها و کرنر گل می خورد. 
از روزی که آمدم در بازی گذشته اولین بار بود 
که از روی کرنر گل خوردیم. این شرایط نرمال 
نیست و چیزی هم نیست که خیلی زود درست 
کنیـم. مـا هـر چهار، پنج روز بازی داریم و وقت 

نیست.«
کارتـال در پاسـخ بـه این سـؤال کـه در این بازی، 
تیمـش فوتبـال هجومـی ارائـه می کنـد یـا بـرای 
گرفتـن یـک امتیـاز بـازی خواهـد کـرد، گفـت: 

»نمی توانم الان بگویم که هجومی بازی می کنیم 
یـا دفاعـی و درسـت نیسـت. وقتـی بـه زمیـن 
رفتیم همه شما می بینید که با چه روشی بازی 
می کنیم. در دربی مشخص نمی کند و هر تیمی 

که خونسرد باشد می تواند به برتری برسد.«
و  مصـدوم  بازیکنـان  بازگشـت  دربـاره  کارتـال 
همین طـور میانگیـن سـنی بـالای پرسـپولیس 
گفـت: »چنـد بازیکـن ما بـه ترکیب برگشـتند، 
بعضـی از آنهـا می تواننـد بازی کنند و بعضی هم 
روی نیمکت می نشینند. نمی توانیم به بازیکنی 
که به تازگی از مصدومیت برگشـته اسـت بازی 
دهیم، باید در تمرین شرکت و عادت کند و اگر 
صد درصد آماده شد، به او بازی می دهیم. بعضی 
از بازیکنان که الان سن شان بالاست خیلی به 
پرسـپولیس خدمـت کردنـد و در تیـم ملـی هم 
بودنـد و بـه هـم عادت دارنـد.  اینها بازیکنان ما 
هسـتند و تا آخرش با آنها دسـت در دسـت هم 

می گذاریم و با هم ادامه می دهیم.«

جوادخیابانیگزارشگر
صدوپنجمیندربیشد

به گزارش روابط عمومی شبکه سه سیما و بنابر اعلام میثم 
فضلعلی، مدیر گروه ورزش شبکه سه سیما،  ویژه برنامه »فوتبال 
برتر« همزمان با پخش یکصد و پنجمین شهرآورد پایتخت، 
پنجشنبه 9 اسفند ساعت 1۴ آغاز و در ساعت 1۴ و 30 دقیقه با 
پخش مسابقه تیم های تراکتور تبریز و سپاهان اصفهان ادامه 
می یابد و از ساعت 17 و 15 دقیقه، با پخش مسابقه پرسپولیس 
و استقلال از آنتن شبکه سه سیما دنبال می شود. اجرای این 
برنامه توسط محمدرضا احمدی، با حضور کارشناسان بازی 
و داوری، با تولید و پخش آیتم های متنوعی در استودیوی 
اختصاصی »فوتبال برتر« همراه خواهد بود. مسابقه شهرآورد 
تهران در هفته بیست و یکم لیگ برتر برگزار و با تجهیزات 
تصویری HD و با گزارش جواد خیابانی از ورزشگاه آزادی به 

صورت مستقیم از شبکه سه سیما پوشش داده می شود.

برخلافادعایتاجرنیا

روزنامهایتالیایی:پاسخماتزاریبهاستقلالمنفیاست

اتفاقعجیبیکهدرلیگآزادگانرخداد

پرتابتوپبهزمینبرایجلوگیریازحملهحریف

منبهدربیهاعادتکردهام

کارتال:درستنیستبگویمدفاعیبازیمیکنیمیاتهاجمی
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ذوب آهن- فولاد

15:00
جمعه

استقلال خوزستان –ملوان

15:00
پنجشنبه

مس رفسنجان - چادرملو 

15:00
پنجشنبه

تراکتور –سپاهان

14:30
پنجشنبه

لومینیوم  خیبر خرم آباد- آ

15:00
جمعه

نساجی- شمس آذر 

16:00
جمعه

هوادار-گل گهر سیرجان

16:00
جمعه

پرسپولیس - استقلال

17:15
پنجشنبه
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